
JEGYZŐKÖNYV 

 

Készült:  Mánfa Község Önkormányzat Képviselő-testületének a 2023. június 26-án 16 óra 

00 perckor a Mánfa Község Önkormányzata Nagytermében megtartott képviselő-

testületi üléséről. 

 

Jelen vannak: a mellékelt jelenléti ív szerint /1 sz. melléklet jelenléti ív/ 

 

Takács Zsolt polgármester: Tisztelettel köszönti a megjelenteket. Külön köszönti dr. Vaskó 

Ernő címzetes főjegyzőt, illetve Mester Zoltán üzemigazgatót. Megállapítja, hogy a képviselő-

testület határozatképes, az ülést megnyitja. Az ülés rögzítésének módja hangfelvétellel történik. 

 

Takács Zsolt polgármester: Az előterjesztések kiküldésre kerültek. Kiosztásra került két 

előterjesztés a „Nyári diákmunka 2023. munkaerőpiaci programhoz önerő biztosítása” és a 

„Csorba Győző Könyvtár 2022. évi beszámolója” tárgyában, melyeket javaslok 9. és 10. 

napirendi pontként felvenni és tárgyalni!  

 

Szavazás az új napirendi pontok felvételéről!  

A Képviselő-testület 5 igen szavazattal felvette a két új napirendet. 

 

A napirendek elfogadására tesz javaslatot az alábbiak szerint: 

 

Napirendi pontok: 

 

1. Beszámoló a lejárt határidejű határozatok végrehajtásáról  

 

2. A BARANYA-VÍZ Zrt. 2022. évi beszámolójának elfogadása és 2023. május 24-i 

határozatainak jóváhagyása 

 

3. A helyi környezet védelméről, a közterületek és ingatlanok rendjéről, a település 

tisztaságáról szóló 8/2007. (VI.28.) számú rendelet hatályon kívül helyezéséről 

 

4. A Képviselő-testület Szervezeti és Működési Szabályzatáról szóló 8/2019. (X.22.) 

számú önkormányzati rendelet módosítása 

 

5. Mánfa, beszerzési eljárás megindítása az ipari térfigyelő kamera rendszer 

kiépítéséhez  

 

6. Pályázat benyújtása A Magyar Falu Program keretében „Út, híd, járda 

építése/felújítása” (MFP-UHJ/2023) számú alprogramra 

 

7. Beszámoló a Komlói Közös Önkormányzati Hivatal 2022. évi tevékenységéről 

 

8. A Komlói Kistérség Többcélú Önkormányzati Társulás Tanácsának ülésein 

hozott határozatok jóváhagyása 

 

9. Nyári diákmunka 2023. munkaerőpiaci programhoz önerő biztosítása 

 

10. Csorba Győző Könyvtár 2022. évi beszámolója 

 

11. Egyebek 
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Szavazás a napirendekről! 

 

A napirendeket 5 igen szavazattal elfogadta a képviselő-testület.  

 

1. sz. napirendi 

Beszámoló a lejárt határidejű határozatok végrehajtásáról 

 

Takács Zsolt polgármester: Mindenki megkapta az anyagot. Van e bármilyen hozzászólás, 

kérdés? 

 

Varga Sándor képviselő: Beszéljünk róla, mert mostanában annyi minden volt. 

 

Takács Zsolt polgármester: Beszéljünk, persze, kérdezz, mit szeretnél? 

 

Varga Sándor képviselő: Nem kérdezek, mondd el, mi történt. 

 

Takács Zsolt polgármester összefoglalja az előterjesztésben leírtakat.  

Elmondja, hogy a magyarszéki Kiss Kornéllal lett szerződés kötve a lakások felújításokra. 

 

Varga Sándor képviselő: Mi van azokkal az ottlakókkal, most, hogy szóba került. 

 

Takács Zsolt polgármester: Eddig mindig az volt a válasz, hogy akkor tudunk szerződést kötni 

velük, ha a lakhatási feltételek megfelelőek lesznek, biztonságosak.  

 

Varga Sándor képviselő: Akkor most ők nem fizetnek semmit? 

 

Takács Zsolt polgármester: Semmit. Én többször felhoztam már ezt a témát, jeleztem már 

jegyző úrék felé is.  

 

dr. Vaskó Ernő címzetes főjegyző: Bocsánat és többször elmondtam már azt, hogy 

tudatosítani kell azt, hogy hivatalos szerződésük nincs. Egyet lehet tenni, hogy jogcím nélküli 

lakáshasználóként kötelesek egyébként a bérleti díjnak megfelelő összeget és rezsit fizetni és 

azt ki lehetne nekik számlázni. Én azt nem tudom jelen helyzetben legalizálni, hogy normál 

bérleti szerződéssel legyenek, mert nincsenek meg a lakhatási feltételek, de lakcím nélküli 

lakáshasználóként a lakástörvény alapján ugyan úgy fizetniük kell, mintha bérleti szerződésük 

lenne, tehát igazából ki lehetne nekik ezeket a dolgokat számlázni én úgy gondolom.  

 

Varga Sándor képviselő: Ezt valahogy intézni kellene, mert végül is ingyen ott laknak. 

 

Pál Zsolt alpolgármester: Már lassan három és fél éve. 

 

Takács Zsolt polgármester: Szerintem hajlandók lennének fizetni.  

 

dr. Vaskó Ernő címzetes főjegyző: Eddig is és most is azt tudom mondani, hogy lakcím 

nélküli lakáshasználóként lehet fizetni. Meg kell nézni az óraállásokat, aza alapján lehet 

számlázni, azt tudjuk, hogy mióta vannak az ingatlanba 

 

Pál Zsolt alpolgármester: Az egyik lakásnál tudjuk az óra állást is, mert ő ott lakik az éves 

leolvasás óta. 

 

dr. Vaskó Ernő címzetes főjegyző: Alapvető gond az, hogy nincs lakásrendelet, nincs bérleti 

díj. Víz, villanyra vételezésre önkormányzatnak van szerződése. Az önkormányzat fizet, tehát 

azt kell tovább számlázni. Azt kell megbeszélni, hogy bérleti díj címén mi az az összeg, amit 

elkér az önkormányzat. Visszamenőlegességet el kell dönteni. 
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Takács Zsolt polgármester: A testületnek kell akkor ezt megbeszélni. 

 

dr. Vaskó Ernő címzetes főjegyző: Erre készítünk akkor előterjesztést, de meg kell beszélni a 

bérleti díj összegét és a rezsi pedig akkor tovább számlázni. 

 

Takács Zsolt polgármester: Van e még kérdés?  

 

Kérem szavazzunk! 

 

A Képviselő-testület 5 igen szavazattal elfogadta az alábbi határozatot: 

 

36/2023. (VI.26.) sz. képviselő-testületi határozat 

 

Beszámoló a lejárt határidejű határozatok végrehajtásáról 

 

A képviselő-testület – a polgármester előterjesztése alapján – megtárgyalta a lejárt határidejű 

határozatok végrehajtásáról szóló beszámolót, és az alábbi határozatot hozza: 

 

1. A képviselő-testület megismerte és elfogadja a lejárt határidejű határozatok 

végrehajtásáról szóló beszámolót. 

 

2. Utasítja a címzetes főjegyzőt, hogy a határozatok végrehajtását a nyilvántartáson 

vezettesse át. 

 

2. sz. napirend 

 

A BARANYA-VÍZ Zrt. 2022. évi beszámolójának elfogadása és 2023. május 24-i 

határozatainak jóváhagyása 

 

Takács Zsolt polgármester: Meghívott vendégünk Mester Zoltán üzemigazgató. Van e valami 

hozzáfűzni való? 

 

Mester Zoltán üzemigazgató: Különösebb hozzáfűzni valóm nincs, elég terjedelmes anyag 

került kiküldésre. Esetleg annyit tájékoztatásul, hogy ugye áprilisban az önkormányzatok 

aláírták azt a megállapodást a Nemzeti Vízművekkel, amivel átadták az állam részére 

tulajdonukat képező vízi közműveket és ez a szerződés még nem hatályosult. Éppen a mai 

napon kaptam meg annak a támogatói okiratnak a módosítását, ugye mi tavaly év végén 

kaptunk 912 millió forintot működésre, a veszteségünk finanszírozására és ez úgy szólt, hogy 

amennyiben nem adják át az önkormányzatok, akkor ezt vissza kell fizetni és ezt a határidőt 

már sokadik alakalommal módosítják. A mostani megállapodásban határidőnek augusztus 1. 

van benne. Ez ugye azt is jelentené, hogy ez lenne a fordulónapja és ekkor hatályosulna 

gyakorlatilag ez a szerződés, egyúttal azt is jelenti, hogy… mert ugye úgy próbáltunk mindent 

elkészíteni áprilisban, hogy az addig elvégzett felújítási munkákat kiszámláztuk az 

önkormányzatoknak, valamint erre születtek három oldalú szerződések is, amik alá lettek írva, 

hozzáteszem, hogy az ilyen fajta vagyonátadás történetében ez az első, hogy ilyen legyen. Ez 

egyrészt a klasszikus felújításokról szól, a másik nagyobb tétel az pedig a 

szennyvízberuházásnak a hitelkérdésének vagy annak a finanszírozásához kapcsolódik és az az 

információ, hogy azért tolódik ez a történet, mert hogy ehhez jogszabályt kell módosítani, hogy 

az egyébként önkormányzatok részére megígért támogatásokat a minisztérium ki tudja fizetni. 

Ez még a mai napig nem történt meg. Mi jelenleg úgy működünk, hogy már nagyon az 

önkormányzatokkal sem tudjuk a kommunikációt csinálni, illetve még a Nemzeti Vízművek se 

adott olyan itinert, hogy hogyan működjünk. Amióta ez a megállapodás aláírásra került 

működésre kaptunk már fél milliárdos támogatást. Folyamatosan működünk.  
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Varga Sándor képviselő: Akkor elvileg az ez előtti találkozásunk óta nem változott semmi. 

Ugye merültek fel kérdések a karbantartás hibaelhárítással kapcsolatban. 

 

Mester Zoltán üzemigazgató: Mi örülnénk a legjobban, ha tudnánk ezeket. Ugyan úgy a 30 

éves eszközeinkkel működünk. A sajátossága még a dolognak, hogy az önkormányzatok az 

üzleti tervet is jóvá hagyták. Az előző éveknek az üzleti terveiben olyan, hogy beruházás 

minimális volt, úgy mondom, hogy a Baranya-Víznek a könyveiben lévő eszközértékeiből 

fakadó költség, tehát amit felújításra lehetne fordítani az nagyságrendileg 50 millió forint. 

Ekkora cégnek, egy ilyen eszközállománnyal nagyon csekély pénz, de ezt meghaladóan mi soha 

nem terveztünk be semmit. Most úgy gondoltuk, hogy mivel Nemzeti Vízművek lesznek, 

csináltunk visszafogottan egy beruházási dolgot, ami 600 milliós nagyságrendű. Ez alatt azt 

kell érteni, hogy a komlói telephelyen a műhelyépületben azért, hogy ne szakadjon rá a plafon 

az autószerelőkre le van fóliázva és ilyen kis méretű téglákkal lesúlyozva, hogy a szél ne vigye 

le róla. Ennek a javítása mondjuk 10 millió forint, amit már most kéne csinálni, de arra 

vonatkozóan, hogy erre kapunk e az államtól pénzt, egy mondta sincs. Eszközökről nem is 

beszélve. Lassan el is telik fél év, ezekre pedig közbeszerzési eljárást kellene lefolytatni, ami 

nem megy gyorsan.  

 

Takács Zsolt polgármester: Köszönjük szépen! További kérdés? 

 

Ha nincs több kérdés, kérem szavazzunk! 

 

A Képviselő-testület 5 igen szavazattal elfogadta az alábbi határozatot: 

 

37/2023. (VI.26.) sz. képviselő-testületi határozat 

 

A BARANYA-VÍZ Zrt. 2022. évi beszámolójának elfogadása és 2023. május 24-i 

határozatainak jóváhagyása 

 

A Képviselő-testület – a polgármester előterjesztésében – megtárgyalta „a BARANYA-VÍZ 

Zrt. 2022. évi beszámolójának elfogadása és 2023. május 24-i határozatainak jóváhagyása” 

tárgyú előterjesztést, és a következő határozatot hozza: 

 

1. A Képviselő-testület megismerte a BARANYA-Víz Zrt. 2022. évi beszámolóját és 

mellékleteit, amelyeket – figyelemmel a könyvvizsgálói jelentésre is – elfogad. 

 

2. A Képviselő-testület megismerte és elfogadja a BARANYA-Víz Zrt. 2023. évi üzleti 

tervét. 

 

3. A Képviselő-testület megismerte és elfogadja a BARANYA-Víz Zrt. 11-19/2022. (05.24.) 

számú közgyűlési határozatait. 

 

4. A Képviselő-testület felkéri a polgármestert, hogy a BARANYA-Víz Zrt. jövőjét érintő 

ügyekben folyamatosan tájékoztassa a Képviselő-testületet, illetve szükség esetén külön 

előterjesztés keretében kezdeményezzen testületi döntéshozatalt. 

 

Határidő: értelem szerint 

Felelős:  Takács Zsolt polgármester 

   Csollák István vezérigazgató 

   Mester Zoltán üzemigazgató 
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3. sz. napirend 

 

A helyi környezet védelméről, a közterületek és ingatlanok rendjéről, a település 

tisztaságáról szóló 8/2007. (VI.28.) számú rendelet hatályon kívül helyezéséről 

 

Takács Zsolt polgármester: A hulladékgazdálkodás jogát az állam szeretné kézbe venni, 

július 1-jétől 35 éves időtartamra átadja a Mol-nak, ezért megszűnnek az önkormányzatok 

rendeletei. 

 

Varga Sándor képviselő: Ez megint olyan, hogy nincs semmi információ előre, hogy mi, hogy 

lesz, rosszabb vagy jobb lesz e.  

 

dr. Vaskó Ernő címzetes főjegyző: Amikor átvettük a mánfai dolgokat sajnos papíron nagyon 

sok minden nem volt meg, itt köszönöm is, hogy kinyomozták a lányok, akik szintén nem voltak 

még akkor itt, hogy létezik egy ilyen rendelet, de most mivel viszik a hulladékgazdálkodást – 

az önkormányzatnak volt joga díjakat meghatározni, kuka méreteket. Most hogy elmegy ez a 

koncesszió és csak központi jogszabályok vannak, emiatt kell ezt a rendeletet hatályon kívül 

helyezni. Viszont arra szeretném felhívni a figyelmet, hogy ebben a rendeletben több olyan 

dolog is szabályozásra került Mánfán annak idején, ami viszont ilyen közterület használatra, 

közterület tisztán tartásra, csomó olyan dologra vonatkozott, amit viszont jó lenne és kell is 

szabályozni. Itt most annyit tudtunk csinálni, hogy az egész rendeletet hatályon kívül helyezné 

a testület és akkor várhatóan szeptemberre próbálunk majd valami olyat összehozni, ami a 

közterületek rendjéről, karbantartásáról szól. Itt most ez is hatályon kívül helyeződik ezért 

szeretném felhívni erre a figyelmet. Nagyon régi és nagyon meghaladott régi 

megfogalmazásokat tartalmazott a rendelet, de szeptemberre összerakunk egy másikat, de 

kérem, hogy ebben közösen gondolkodjunk a felmerülő kérések figyelembevételével.   

 

Varga Sándor képviselő: A hulladékgazdálkodásról kérdezném, hogy ez most a kommunális 

hulladékot is érinti? 

 

dr. Vaskó Ernő címzetes főjegyző: Ez csak azt érinti, ráadásul az önkormányzatoknak a 

tulajdonában vannak a cégeken keresztül a szállítóeszközök, azt a MOHU használni fogja, tehát 

meg fogja rendelni a BioCom-tól ugyan úgy alvállalkozóként a szállítási szolgáltatást, a 

hulladékudvarokat, aminek az üzemeltetése a legnagyobb költség és amivel a legtöbb bajunk 

van, azt itt hagyja az önkormányzatok üzemeltetésében, ő majd megmondja, hogy mennyit fizet 

nekünk úgy egyébként a hulladékszállításért meg a hulladékkezelésért és egyébként a 

szelektíven gyűjtött minden olyan hulladékot, ami pénzt ér - műanyag, amit vissza tudnak 

alakítani, csomagoló anyagok, amiket újra tudnak hasznosítani papírról – azt elviszi magának.  

kettő vagy három hete elkezdtek egy videókonferenciát, azon polgármester úr részt is vett, sok 

kérdés beérkezett hozzájuk és olvasható a sajtóban, hogy valószínűleg két hónappal elhalasztják 

az egész történetet. Ez azért van mert most szembesültek olyan kérdésekkel, ugyan úgy, mint a 

vízműnél még mindig nem történt meg a vagyonátadás, bizonyos dolgokat illett volna tisztázni, 

mielőtt jogszabályt alkotnak, de most ez a helyzet. Ezt mindenképpen vinni fogják, csak arról 

volt szó, hogy megjelenik egy miniszteri rendelet. A díjakat meg kellene határozni, mert vízben 

is és hulladékban is annyi féle díj van, ahány önkormányzat és annyi féle szolgáltatás is. Van e 

zöldhulladék szállítás vagy nincs, milyen feltételekkel? Szóval ez egy iszonyú bonyolult dolog 

és ezer féle rendszer működik az országban és ezt nem tudják egységesíteni. Ha valahol díjat 

csökkentenek, akkor más valahol emelni kell, hogy egységes legyen. 

 

Takács Zsolt polgármester: Víznél is ugyan ez, mindig Mórahalommal jöttek, hogy ott 

leszúrnak egy csövet és jön a víz, a fajlagos költség fillérekben van. 
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dr. Vaskó Ernő címzetes főjegyző: Itt pedig át kell hozni több dombon és ha egységesíteni 

akarják a díjakat, akkor Mórahalmon tízszeresére kell emelni a díjat, itt meg a felére 

csökkenteni.  

Visszatérve, a lényeg az, hogy a testület akkor gondolkodjon az új közterület használattal 

kapcsolatos rendeletről. 

 

Takács Zsolt polgármester: Van-e még kérdés, észrevétel, hozzászólás?  

Kérem szavazzunk! 

 

A Képviselő-testület 5 igen szavazattal, minősített többséggel elfogadta az alábbi rendeletet: 

 

Mánfa Község Önkormányzata Képviselő-testületének 8/2023. (VI. 27.) önkormányzati 

rendelete 

a helyi környezet védelméről, a közterületek és ingatlanok rendjéről, a település 

tisztaságáról szóló 8/2007. (VI.28.) számú rendelet hatályon kívül helyezéséről 

Mánfa Község Önkormányzat Képviselő-testülete az Alaptörvény. 32. cikk (1) bekezdés a) 

pontjában meghatározott feladatkörében eljárva, a Jogalkotásról szóló 2010. évi CXXX. 

törvény 10. § (2) bekezdésében kapott felhatalmazás alapján a következőket rendeli el: 

1. § 

Hatályát veszti a helyi környezet védelméről, a közterületek és ingatlanok rendjéről, a település 

tisztaságáról szóló 8/2007. (VI. 28.) önkormányzati rendelet. 

2. § 

Ez a rendelet 2023. július 1-jén lép hatályba. 

 

Mánfa, 2023. június 26. 

 

 

  dr. Vaskó Ernő      Takács Zsolt  

 címzetes főjegyző      polgármester 

 

 

Végső előterjesztői indokolás 

Az állami hulladékgazdálkodási közfeladat gyakorlásának jogát az állam a MOHU MOL 

Hulladékgazdálkodási Zrt. (MOHU Zrt.), mint Koncessziós Társaság részére, koncessziós 

szerződéssel 2023. július 1-jétől 35 évre átengedi, vagyis a hulladékgazdálkodási közfeladat 

ellátása az állam közfeladatai közé fog tartozni. Ezidáig a hulladékgazdálkodás törvényi előírás 

alapján a helyben biztosítható közfeladatok körében ellátandó helyi önkormányzati feladat volt, 

azonban ez a rendelkezés hatályát veszti 2023. július 1. napjától, valamint szintén hatályát 

veszti a települési önkormányzat képviselő-testületének a hulladékgazdálkodási feladatokat 

érintő rendeletalkotására adott felhatalmazás is. Mindezekre tekintettel szükséges a rendelet 

hatályon kívül helyezése.  

A rendelet további rendelkezéseinek felülvizsgálatát elvégezve, tartalmának elavultságára 

tekintettel a hatályon kívül helyezés a legcélszerűbb. 
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4. sz. napirend 

 

A Képviselő-testület Szervezeti és Működési Szabályzatáról szóló 8/2019. (X.22.) számú 

önkormányzati rendelet módosítása 

 

Takács Zsolt polgármester: Ugyan az, mint az előző.  Az egészségügyi alapellátásról szóló 

2015. évi CXXIII. törvény rendelkezései között 2023. július 1. napjával hatályát veszti a 

rendelkezés, miszerint a települési önkormányzat az egészségügyi alapellátás körében 

gondoskodik a védőnői ellátásról. Ezt átveszi most az önkormányzatoktól, ugyan úgy az állam.  

Amikor megyek különböző fórumokra – TÖOSZ vagy MÖSZ kongresszusra – hogy egyre 

jobban csorbítják az önkormányzatiságot. Mindent elvesznek. Nagyon mit kezdeni nem tudunk. 

 

Kérem szavazzunk! 

 

A Képviselő-testület 5 igen szavazattal, minősített többséggel elfogadta az alábbi rendeletet: 

 

Mánfa Község Önkormányzata Képviselő-testületének 9/2023. (VI. 27.) önkormányzati 

rendelete 

A Képviselő-testület Szervezeti és Működési Szabályzatáról szóló 8/2019. (X.22.) számú 

önkormányzati rendelet módosításáról 

Mánfa Község Önkormányzat Képviselő-testülete az Alaptörvény 32. cikk (2) bekezdésében 

meghatározott eredeti jogalkotói hatáskörében, az Alaptörvény. 32. cikk (1) bekezdés h) 

pontjában és a Magyarország helyi önkormányzatairól szóló 2011. évi CLXXXIX. törvény 51. 

§ (5) bekezdésében meghatározott feladatkörében eljárva a következőket rendeli el: 

1. § 

Hatályát veszti A KÉPVISELŐ-TESTÜLET SZERVEZETI ÉS MŰKÖDÉSI 

SZABÁLYZATÁRÓL című 8/2019 (X.22.) önkormányzati rendelet 

a) 3. mellékletében foglalt táblázat „Védőnői ellátás” sora, 

b) 3. mellékletében foglalt táblázat „Hulladékkezelési közszolgáltatás szervezése” sora és 

34. sora a hulladék szelektív gyűjtésének szervezéséről. 

2. § 

Ez a rendelet 2023. július 1-jén lép hatályba. 

 

Mánfa, 2023. június 26. 

 

 

  dr. Vaskó Ernő      Takács Zsolt 

 címzetes főjegyző      polgármester 

 

 

Végső előterjesztői indokolás 

Az egészségügyi alapellátásról szóló 2015. évi CXXIII. törvény (a továbbiakban: Eatv.) 

rendelkezései közül 2023. július 1. napjával hatályát veszti az a rendelkezés miszerint a 

települési önkormányzat az egészségügyi alapellátás körében gondoskodik a védőnői 
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ellátásról. Az változás okán az önkormányzat ellátandó feladatai köréből szükséges törölni 

a védőnői ellátást.   

Az állami hulladékgazdálkodási közfeladat gyakorlásának jogát az állam 2023. július 1. 

napjától 35 évre átengedi a MOHU MOL Hulladékgazdálkodási Zrt. részére, így a 

hulladékgazdálkodási közfeladat ellátása az állam közfeladatai közé fog tartozni, ezáltal 

megszűnik az önkormányzatoknak a hulladékgazdálkodási közszolgáltatás 

megszervezésével kapcsolatos feladata, tehát szintén törölni szükséges az ezzel kapcsolatos 

ellátandó és önként vállalt feladatokat. 

5. sz. napirend 

 

Mánfa, beszerzési eljárás megindítása az ipari térfigyelő kamera rendszer kiépítéséhez 

 

Takács Zsolt polgármester: Nyert az önkormányzat 2.800.000 Ft-ot, tört számokat nem 

mondtam most. Nagy igény van rá több településen és kérték a minisztereket, legyen ilyen. Fel 

lett mérve a falu, ugyan úgy, mint amikor a pályázat be lett adva, minimális áremelés van ahhoz 

képest, kb. 5%. Az jó, hogy nyertünk, de rossz, hogy emelkedik. Úgy néz ki idénre ez el sem 

készül. Bízok benne, hogy nem lesz olyan áremelés. A domborzati viszonyok miatt egy 

központtal nem lehet több kamerát tenni, nem látja egyik a másikat. Több központtal most nem 

tudunk ebből a pénzből kiépíteni, majd későbbiekbe a fejlesztésekkel. Figyeljük folyamatosan 

és ha lesz pályázati lehetőség, akkor beadjuk. 

 

Van-e kérdés? 

 

Kérem szavazzunk! 

 

A Képviselő-testület 5 igen szavazattal elfogadta az alábbi határozatot: 

 

38/2023. (VI.26.) sz. képviselő-testületi határozat 

 

Mánfa, beszerzési eljárás megindítása az ipari térfigyelő kamera rendszer kiépítéséhez 

 

A Képviselő-testület – a polgármester előterjesztése alapján – megtárgyalta „Mánfa, beszerzési 

eljárás megindítása az ipari térfigyelő kamera rendszer kiépítéséhez” című előterjesztést és az 

alábbi határozatot hozza: 

 

1. A képviselő-testület a „Mánfa, beszerzési eljárás megindítása az ipari térfigyelő kamera 

rendszer kiépítéséhez”kapcsolódó ajánlattételi felhívást a mellékelt formában 

jóváhagyja 

 

Határidő:  2023. június 26. 

Felelős:  Takács Zsolt polgármester 

 

2. A képviselő-testület az alábbi vállalkozókat kéri fel ajánlattételre: 

 

a). FABATEL Kft   (7630 Pécs Szöcske utca5/4.)) 

b). MULTI ALARM Zrt.  (7630 Pécs, Basamalom u. 33.) 

c). TF Center Kft.   (7300 Komló, Pécsi u 1.) 

   

Határidő:  2023. június 30. 

Felelős:  Takács Zsolt polgármester 
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3. A képviselő-testület utasítja az aljegyzőt, hogy az ajánlatkéréssel és az 

eredményhirdetéssel kapcsolatos dokumentumok fenti cégek részére történő 

megküldéséről gondoskodjon. 

 

Határidő: 2022. július 15. 

Felelős: dr. Müller József aljegyző 

 

6. sz. napirend 

 

Pályázat benyújtása A Magyar Falu Program keretében „Út, híd, járda építése/felújítása” 

(MFP-UHJ/2023) számú alprogramra 

 

Takács Zsolt polgármester: Múlt héten beadtuk, a maximális kihasználtsággal, ami 

45.000.000 Ft, a kőlyuk hídra. Csak egyet lehetett beadni, nem lehetett külön járda, út stb. A 

híd a legveszélyesebb, ezért erre lett beadva. Államtitkárnak is többször lett írva levél. Eddig 

csak belterületi utakra, hidakra, járdákra volt pályázat, most végre lett külterületire is. A 

következő majd a kivitelezőre történő eljárás lesz, persze kíváncsiak vagyunk, ha kapunk, akkor 

mennyit kapunk. Bízzunk benne, hogy beleférünk majd.  

 

Van-e még kérdés, észrevétel, hozzászólás? 

 

Kérem szavazzunk! 

 

A Képviselő-testület 5 igen szavazattal, minősített többséggel elfogadta az alábbi határozatot: 

 

39/2023. (VI.26.) sz. képviselő-testületi határozat 

 

Pályázat benyújtása A Magyar Falu Program keretében „Út, híd, járda 

építése/felújítása” (MFP-UHJ/2023) számú alprogramra 

 

A képviselő-testület – a polgármester előterjesztése alapján – megtárgyalta a „Pályázat 

benyújtása A Magyar Falu Program keretében „Út, híd, járda építése/felújítása” (MFP-

UHJ/2023) számú alprogramra” tárgyú határozati-javaslatot és az alábbi határozatot hozza: 

 

1. A képviselő-testület felhatalmazza a polgármestert A Magyar Falu Program keretében 

„Út, híd, járda építése/felújítása” (MFP-UHJ/2023) pályázati dokumentáció határidőre 

történő benyújtására, valamint a pályázattal kapcsolatban szükséges nyilatkozatok 

megtételére. 

 

2. A pályázat a támogatási összeg - 45.000.000.-Ft - maximális felhasználásával, önerő 

nélkül a Mánfa, Kőlyuki híd (Hrsz.: 0570/A) felújításának megvalósítására vonatkozik. 

 

Határidő: legkésőbb 2023. július 15. 

Felelős: Takács Zsolt polgármester 

 

7. sz. napirend 

 

Beszámoló a Komlói Közös Önkormányzati Hivatal 2022. évi tevékenységéről 

 

Takács Zsolt polgármester: Felkérem jegyző urat! 

 

dr. Vaskó Ernő címzetes főjegyző: Próbáltuk elég alaposan összeszedni azt, hogy mivel 

foglalkoztunk, meg hogyan. Azt azért mondom, hogy nálunk is ez a munkaerőhiány, főleg a 

képzett munkaerő, azt borzasztó nehéz találni. Ahogy Zoli is mondta, hogy azon a béren, amin 
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tudunk dolgozni, nagyon nehéz kollégákat találni, akikkel megfelelően tudjuk végezni a 

feladatot, főleg pénzügyi meg műszaki vonalon nagyon nagy baj van. A saját szakmámat már 

nem is mondom, mert én megnéztem az egyetemen, Komlóról nincs is hallgató 4 vagy 5 éve a 

jogi szakon. Sokan Pécsről járnak ki hozzánk dolgozni. Nem egyszerű, de próbáljuk úgy vinni 

a dolgokat, hogy mindenkinek jó legyen, de amit beszélünk néha, hogy ez is elmarad meg az 

sem úgy lett, az ennek is betudható sajnos. Arról nem is beszélve, hogy a központi programok 

és az adminisztráció hogyan nehezíti a dolgunkat. Év elején összeomlott a komplett adózási 

rendszer, minden csúszott, sokkal később jöttek a csekkek, nem tudtuk lekövetni az 

ingatlanoknál a tulajdonosváltásokat az építményadóban. Jött december 31-én egy frissítés és a 

komplett adórendszer visszament 3 évet az időben. Központi program, nincsen ráhatásunk. 

Szépen lassan visszaállt a rendszer, de van, amit újra kellett csinálni. A beszámolóból látható, 

hogy melyik iroda pontosan mit csinált.  

 

Takács Zsolt polgármester: Azt továbbra is szeretnénk kérni, hogy a segítséget továbbra is 

így vagy jobban adjátok meg nekünk. 

 

dr. Vaskó Ernő címzetes főjegyző: Az el szeretném mondani, hogy az átlaghoz képest a 

számítógépes ellátottságunk, informatikai hátterünk, mindenünk, az nem panaszkodok, tehát 

amit mi csinálhatunk az önkormányzati forrásokból, az azért szerintem alapvetően jól működik 

és ezt a két testület biztosítja a számunkra. A gond, ami van, az országos probléma.  

 

Takács Zsolt polgármester: Köszönjük szépen jegyző úr! Van-e kérdés? 

 

Kérem szavazzunk! 

 

A Képviselő-testület 5 igen szavazattal elfogadta az alábbi határozatot: 

 

40/2023. (VI.26.) sz. képviselő-testületi határozat 

 

Beszámoló a Komlói Közös Önkormányzati Hivatal 2022. évi tevékenységéről 

 

A Képviselő-testület – a polgármester előterjesztésében - megtárgyalta a „Beszámoló a Komlói 

Közös Önkormányzati Hivatal 2022. évi tevékenységéről” tárgyú előterjesztést, és az alábbi 

határozatot hozza: 

 

A Képviselő-testület – a jegyző előterjesztésében – megtárgyalta a Komlói Közös 

Önkormányzati Hivatal 2022. évi tevékenységéről készített beszámolót, amelyet elfogad. 

 

8. sz. napirend 

 

A Komlói Kistérség Többcélú Önkormányzati Társulás Tanácsának ülésein hozott 

határozatok jóváhagyása 

 

Takács Zsolt polgármester: Ehhez különösebb hozzáfűzni valóm nincs. Utólagos jóváhagyás.  

 

Varga Sándor képviselő: Kezd a szakadék szélére érni az orvosi ellátás, az ügyeletek. 

 

dr. Vaskó Ernő címzetes főjegyző: Nincs már vegyes ügyeletes orvos. Felnőtt orvos gyereket 

nem látja el, csak olyan, aki vegyes körzetben is lát el gyereket. Nem jönnek oda, mert nem 

látnak el gyereket. Friderika az egyetlen doktornő, aki vállalt ügyeletet. Nincs elég szakember. 

A hétvégi ügyeletet megoldják, de hétközben be kell menni Pécsre. Ki kell hirdetni. 

 

Takács Zsolt polgármester: Ki van hirdetve itt is. 
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dr. Vaskó Ernő címzetes főjegyző: Most úgy néz ki, hogy szeptember 1-től fogják vinni az 

ügyeleti ellátást. 

 

Takács Zsolt polgármester: Ha nincs több kérdés, szavazzunk! 

 

A Képviselő-testület 5 igen szavazattal elfogadta az alábbi határozatot: 

 

41/2023. (VI.26.) sz. képviselő-testületi határozat 

 

A Komlói Kistérség Többcélú Önkormányzati Társulás Tanácsának ülésein hozott 

határozatok jóváhagyása 

 

A Képviselő-testület – a polgármester előterjesztésében - megtárgyalta a Komlói Kistérség 

Többcélú Önkormányzati Társulás Tanácsának ülésén hozott határozat jóváhagyása tárgyú 

előterjesztést, és az alábbi határozatot hozza: 

 

A Képviselő-testület megismerte és utólagosan elfogadja a Komlói Kistérség Többcélú 

Önkormányzati Társulás Társulási Tanácsának 2023. május 25-i ülésén hozott 15-23/2023. 

(V. 25.) számú határozatait. 

 

 Határidő: értelem szerint 

 Felelős: Takács Zsolt polgármester 

 

9. sz. napirend 

 

Nyári diákmunka 2023. munkaerőpiaci programhoz önerő biztosítása 

 

Takács Zsolt polgármester: Múlt héten pénteken adtuk be a Munkaügyi Központ felé, 4 

jelentkező van a faluból diákmunkára, 2 fiú és 2 leány. Ahogy látjátok az előterjesztésben a 

munkaadókat terhelő járulékokon és a szociális hozzájárulási adón kívül teljes egészében a 

béreket biztosítja a költségvetés. Két fiú jön, akit úgy beszéltük a falugondnok úrral - de majd 

ti is javasoljatok - hogy a kaszálásba szeretnénk őket, hogy segítsenek a faluban. Mind a ketten 

szoktak egyébként. 

 

Székely Andrea ügyintéző: Három fiú van és egy lány.  

 

Takács Zsolt polgármester: Ja igen, mert visszamondta az egyik kislány és lesz egy harmadik 

fiú. Ő még nem fogott gépet a kezében, de neki is lesz munkája. Az egyetlen lány, pedig a 

Teleházba fog jönni, rendezi a könyveket, pakol, takarít kicsit, virágoknál Gyöngyinek segít 

majd. Július 10-21-ig lesznek. Szerettük volna, mint tavaly a gyermekfelügyeletet, mert a 

lakosság jelezte, hogy nagy segítség lenne nekik, de nem vállalják a lányok.  

 

Van-e kérdés? 

 

Kérem szavazzunk! 

 

A Képviselő-testület 5 igen szavazattal elfogadta az alábbi határozatot: 

 

42/2023. (VI.26.) sz. képviselő-testületi határozat 

 

„Nyári diákmunka 2023.” munkaerőpiaci programhoz önerő biztosítása 
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A Képviselő-testület a polgármester előterjesztése alapján megtárgyalta a „Nyári diákmunka 

2023.” munkaerőpiaci programhoz önerő biztosítása című előterjesztést és az alábbi határozatot 

hozza: 

 

1. Mánfa Község Önkormányzata a „Nyári diákmunka 2023.” munkaerőpiaci programhoz 

bruttó 43.086, - Ft többletforrást biztosít a 2023.évi költségvetés „Egyéb” tartalékok 

előirányzat terhére.  

 

2. Utasítja a jegyzőt, hogy az előirányzat változásokat a soron következő költségvetési 

rendeletmódosítás alkalmával vezesse át. 

 

Határidő: értelemszerűen 

Felelős: Takács Zsolt polgármester 

 

10. sz. napirend 

 

Csorba Győző Könyvtár 2022. évi beszámolója 

 

Takács Zsolt polgármester: Különösebb hozzáfűzni való nincs. Szavazzunk! 

 

A Képviselő-testület 5 igen szavazattal elfogadta az alábbi határozatot: 

 

43/2023. (VI.26.) sz. képviselő-testületi határozat 

 

Csorba Győző Könyvtár 2022. évi beszámolója 

 

Mánfa Község Önkormányzat Képviselő-testülete – a polgármester előterjesztése alapján - a 

Csorba Győző Könyvtár 2022. évre vonatkozó szakmai beszámolóját megvitatta, és az alábbi 

határozatot hozza:  

 

1. A Képviselő-testület a Csorba Győző Könyvtár szakmai beszámolóját a 2022. évben 

Mánfa településen végzett szolgáltatásról megismerte és a mellékelt formában 

jóváhagyja. 

 

2. Utasítja a jegyzőt, hogy gondoskodjon a döntés megküldéséről a Csorba Győző 

Könyvtár részére. 

 

Határidő: 2023. szeptember 29. 

Felelős: dr. Vaskó Ernő címzetes főjegyző 

 

11. sz. napirend 

 

Egyebek 

 

Takács Zsolt polgármester: Schwartzkopf János szeretne e valamit kérdezni? 

 

Schwartzkopf János: Köszönöm, csak annyit, hogy a 66-os útról már sokszor volt szó, most 

azt olvastam, hogy a befejezése 2027-ig van? 

 

Takács Zsolt polgármester: A tervezési fázis 2025. Két tervező iroda van, aki kapcsolatban 

van velünk folyamatosan. Amikor bent voltatok megnézni a terveket, mondtam, hogy minden 

fórumon említem a járdát. Felétek lesz a komlói úton a ti házatokig járda a körforgalomtól, de 

a kaposvári úton nem lesz. A rendőrségtől kezdve mindenhol felszólalok, de nem jutunk előre.  
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Varga Sándor képviselő: Magyarszéken is megoldották, még ha murvásan is, de valahogy 

legalább, itt is kell valami megoldás. Mint ahogyan a 40-es táblát is kitették a kamerával.  

 

Takács Zsolt polgármester: Van e még valami János?  

 

Schwartzkopf János: Köszönöm nincs. 

 

Takács Zsolt polgármester: Én szeretnék még akkor a napirenden belül néhány dolgot. Kiss 

László az erdészeti gondnok megkeresett, hogy a Koszonya tetői útra most jutott el az erdészet, 

hogy annak a felújítását elvégzi, azért keresett meg, hogy elmondja milyen formában csinálják 

meg az István aknai elágazóból a Koszonya tetői utat.  

 

Varga Sándor képviselő: Bétáig végig?  

 

Takács Zsolt polgármester: Azt, hogy pontosan meddig, most nem tudom, de mondtam a 

gondnok úrnak, hogy egyik nap, ha tényleg elkezdődik, akkor szeretnék kimenni megnézni, 

hogy meddig. Nem aszfaltozva lesz. Felszedik az aszfaltmaradványokat. 

A másik, amit mondani szeretnék, hogy jelzés érkezett területvásárlásról egy házzal szemben, 

de megnézettük, nem forgalomképes, nem lehet eladni. Ügyvédhez fordult a kérelmező, mert a 

parkolásról van szó, sok az autó. Ügyvéd szerint közterület-használati engedélyt kérjen tőlünk. 

Ez kétélű fegyver.  

 

- A testület nem támogatja ezt a kérelmet – 

 

Ehhez szorosan kapcsolódóan az előző kérelmező szomszédja a házával szembeni zöld területet 

szeretné kivágni. 

 

- A testület egyhangúan ellenzi –  

 

dr. Vaskó Erő címzetes főjegyző: Nem is lehet ilyet engedélyezni! Zöld területet nem lehet 

csökkeneti, forgalomképtelen és parkolni sem lehet ott. 

 

Nagyné Stumpf Adrienne képviselő: A régi játszótéren az egyik fenyőfa nagyon el van 

száradva, lehet, hogy ki kellene vágni, az egyik pedig nagyon kileng. Zöld, de meg kell nézni. 

 

Takács Zsolt polgármester: Jövő héten pénteken jön a veszélyes fakivágó, már kértünk a 

közúttól engedélyt a Kaposvári útnál lesz több fának a fél oldala vágva, nem kivágva, csak 

azért, mert nagyon belóg az útra. Kosaras autó fog jönni, úgy is kint leszünk és akkor szólok, 

hogy nézze meg az Óvoda udvarban is és ha arról van szó, akkor azt is megkérjük, hogy 

következő alkalommal azt is vágják ki. 

Még egy dolgot mondanék, megint kaptam egy litániát egy lakótól, akikkel szemben van a 

Sport park és ott vannak a gyerekek és nem tudnak nyugodtan lenni, mert hangosak. Jegyző úr, 

erről valami? 

 

dr. Vaskó Ernő címzetes főjegyző: Ezek meglévő adottságok, olyanok, mint a játszótér.  

 

Takács Zsolt polgármester: Nem tulajdonosok, albérlők. 

 

Nagyné Stumpf Adrienne képviselő: Miért mit csinálnak a gyerekek? Hangosak? Múltkor is 

láttam, ott ültek, nem csináltak semmi rosszat. 

 

Konyári Zsolt képviselő: Most ott van 5-6 gyerek, ne hülyéskedjünk már! 
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Pál Zsolt alpolgármester: Elmész Komlóra a városba, ott vannak a házak között a játszóterek. 

 

Nagyné Stumpf Adrienne képviselő: Mit csináljanak szegény gyerekek, oda tudnak menni. 

 

Takács Zsolt polgármester: Részemről ennyi, alpolgármester úr? 

 

Pál Zsolt alpolgármester: Én azt szeretném kérdezni, hogy mi van a sportpálya labdafogó 

hálójával? 

 

dr. Vaskó Erő címzetes főjegyző: Nagyon magas ár jött arra. 

 

Pál Zsolt alpolgármester: Azt ne felejtsük el, hogy ebbe benne van a földmunka is. Azt 

beszéltük, hogy a Transporter árát erre fordítjuk. 

 

dr. Vaskó Erő címzetes főjegyző: Azért nem került ez be, mert próbálunk olcsóbb ajánlatot 

szerezni. Hátha lenne olyan ár. 

 

Pál Zsolt alpolgármester: Megint szeptember, október lesz… 

 

Takács Zsolt polgármester: Hozhatunk olyan döntést, hogy ezt akarjuk. 

 

Varga Sándor képviselő: Ha már kiadtunk érte ennyi pénzt, múltkor is csak megkapargatták 

 

Takács Zsolt polgármester: Bent volt a Bikali Bea, jelezte, hogy látták, hogy nem jó munkát 

végeztek, ezért törölték a számlát. 

 

Varga Sándor képviselő: Nyertünk 200.000 Ft-ot. 

 

Pál Zsolt alpolgármester: A VK csinálta a komlói KBSK pályán a labdafogó hálót, ugyan ezt 

csinálnák ide is. 

 

Varga Sándor képviselő: Ennek a 2/3-a anyagár, benne vagyok én is látom, hogy változnak 

az árak. Szerintem, ha várunk csak rosszabb lesz. 

 

dr. Vaskó Ernő címzetes főjegyző: Ha a testület úgy dönt, lehet ilyen döntést hozni. Az a 

víztárózó sincsen még lezárva, reméljük, hogy rendben lesz, de ha nem, akkor ott is rengeteg 

pénz el tud menni. Meg kellene várni, amíg lezárul 

 

Pál Zsolt alpolgármester: De a Transporter ára akkor is ott van. 

 

dr. Vaskó Ernő címzetes főjegyző: Szerintem, ha lezárul a fenti projekt, akkor legyen döntés. 

Látni kell, hogy mennyi a maradvány. 

A beszerzés lement, megrendelhető. Lehet, hogy jövő héten lemegy a záportározós 

közbeszerzés, onnantól felszabadul a keret. Rendkívülibe lehet utána dönteni a labdafogó 

hálókról. 

 

Takács Zsolt polgármester: Több napirend nem lévén az ülést 17 óra 10 perckor bezárom. 

Köszönöm mindenkinek a részvételt. 

 

Kmf. 

 

 

     dr. Vaskó Ernő      Takács Zsolt 

  címzetes főjegyző      polgármester 


